

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
Internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements Internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations.*

VOLUME XVII

1923

NUMÉROS 1, 2, 3 et 4

TABLE DES MATIÈRES

	Pages
No. 424. — Royaume des Serbes, Croates et Slovènes et Tchécoslovaquie :	
Traité relatif au règlement provisoire des relations commerciales entre les deux pays, signé à Prague le 18 octobre 1920	9
No. 425. — Danemark et Roumanie :	
Echange de notes comportant un arrangement provisoire sur la base de la nation la plus favorisée dans les relations commerciales entre les deux pays. Copenhague, les 19 avril et 8 mai 1923	31
No. 426. — Hongrie et Suède :	
Echange de notes comportant un arrangement relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Vienne, le 26 mai 1921 ; Budapest, le 26 février 1923	35
No. 427. — Allemagne, Etats-Unis d'Amérique, République Argentine, Autriche, Belgique, etc. :	
Convention internationale modifiant la Convention signée à Paris le 20 mai 1875 concernant la création d'un bureau international des poids et mesures, et le Règlement annexé à cette Convention, signée à Sèvres le 6 octobre 1921	45
No. 428. — Danemark et Finlande :	
Echange de notes comportant un accord exonérant réciproquement les ressortissants des deux pays du service militaire obligatoire au pays où ils ont leur domicile. Copenhague, les 8 février et 21 avril 1923	57
No. 429. — Danemark et Portugal :	
Echange de notes au sujet de l'application aux relations commerciales entre l'Islande et le Portugal des dispositions contenues dans la déclaration du 14 décembre 1896 entre le Danemark et le Portugal. Copenhague, le 9 avril 1923	63

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME XVII

1923

NUMBERS 1, 2, 3 and 4

TABLE OF CONTENTS

	Pages
No. 424. — Kingdom of the Serbs, Croats and Slovenes and Czechoslovakia :	
Treaty with regard to the provisional settlement of commercial relations between the two countries, signed at Prague October 18, 1920	9
No. 425. — Denmark and Roumania :	
Exchange of Notes constituting a provisional Agreement as regards commercial relations between the two countries on the basis of the most favoured nation system. Copenhagen, April 19 and May 8, 1923	31
No. 426. — Hungary and Sweden :	
Exchange of notes constituting an agreement concerning the exchange of notifications with regard to persons of unsound mind. Vienna, May 26, 1921; Budapest, February 26, 1923	35
No. 427. — Germany, United States of America, Argentine Republic, Austria, Belgium, etc. :	
International Convention modifying the Convention signed at Paris, May 20, 1875, respecting the creation of an International Office of Weights and Measures, and the Regulations annexed thereto, signed at Sèvres, October 6, 1921	45
No. 428. — Denmark and Finland :	
Exchange of Notes constituting an Agreement under which Nationals of one Country who are domiciled in the other are exempted from Compulsory Military Service. Copenhagen, February 8 and April 21, 1923	57
No. 429. — Denmark and Portugal :	
Exchange of Notes concerning the Application to the Commercial Relations between Iceland and Portugal of the Provisions contained in the Declaration of December 14, 1896, between Denmark and Portugal. Copenhagen, April 9, 1923	63

	Pages
No. 430. — Allemagne et Tchécoslovaquie :	
Convention économique, signée à Prague le 29 juin 1920	69
No. 431. — Allemagne et Tchécoslovaquie :	
Convention sur l'application de l'article 297 du Traité de Versailles, signée à Prague le 29 juin 1920	139
No. 432. — Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande et Costa-Rica :	
Convention en vue de soumettre à l'arbitrage certaines revendications formulées contre le Gouvernement de Costa-Rica, signée à San José de Costa-Rica le 12 janvier 1922	151
No. 433. — Grande-Bretagne et Mascate :	
Traité prolongeant pour une année, à partir du 11 février 1923, le Traité d'Amitié, de Commerce et de Navigation du 19 mars 1891, signé à Mascate le 11 février 1923...	163
No. 434. — Colombie et le Royaume-Uni :	
Echange de notes concernant l'importation, du Royaume-Uni en Colombie, de la morphine et des drogues similaires. Bogota, les 6 et 8 mars 1923	167
No. 435. — Allemagne et Grande-Bretagne :	
Accord au sujet des dettes et des biens allemands en Chine, signé à Londres le 5 avril 1923	173
No. 436. — Allemagne et Danemark :	
Echange de notes concernant l'abrogation de tous les accords existant entre les Etats allemands et le Danemark relativement à l'extradition des déserteurs militaires et des fugitifs soumis au service militaire. Berlin, les 29 mars et 21 décembre 1922, et les 22 et 31 mars 1923	181
No. 437. — Esthonie et Lettonie :	
Convention au sujet du tracé sur le terrain de la frontière entre les deux Etats, des droits des citoyens de la zone limitrophe et sur la situation des propriétés immobilières partagées par la ligne frontière. Instruction à la commission mixte relative au tracé sur le terrain de la frontière entre l'Esthonie et la Lettonie, signées à Riga le 19 octobre 1920	189
No. 438. — Lettonie et Lituanie :	
Convention au sujet du tracé sur le terrain de la frontière entre les deux Etats, des droits des citoyens de la zone limitrophe et sur la situation des propriétés immobilières partagées par la ligne frontière. Instruction à la Commission mixte relative au tracé sur le terrain de la frontière entre la Lettonie et la Lituanie, signées à Riga, le 14 mai 1921	211
No. 439. — Lettonie et Lituanie :	
Convention sur les droits des citoyens, signée à Riga le 14 mai 1921	233

	Pages
No. 430. — Germany and Czechoslovakia :	
Economic Agreement, signed at Prague, June 29, 1920... ..	69
No. 431. — Germany and Czechoslovakia :	
Agreement regarding the application of Article 297 of the Treaty of Versailles, signed at Prague, June 29, 1920	139
No. 432. — United Kingdom of Great Britain and Ireland and Costa Rica :	
Convention for the submission to arbitration of certain claims against the Government of Costa Rica, signed at San José de Costa Rica, January 12, 1922	151
No. 433. — Great Britain and Muscat :	
Treaty prolonging for one year, from February 11, 1923, the Treaty of Friendship, Commerce and Navigation of March 19, 1891, signed at Muscat, February 11, 1923	163
No. 434. — Colombia and the United Kingdom :	
Exchange of Notes concerning the importation from the United Kingdom into Colombia of Morphine and Similar Drugs. Bogota, March 6 and 8, 1923	167
No. 435. — Germany and Great Britain :	
Agreement relating to German Debts and Property in China, signed at London, April 5, 1923	173
No. 436. — Germany and Denmark :	
Exchange of Notes concerning the Abrogation of all Existing Agreements between the German States and Denmark regarding the Extradition of Military Deserters and Fugitives from Military Service. Berlin, March 29 and December 21, 1922, and March 22 and 31, 1923	181
No. 437. — Esthonia and Latvia :	
Convention regarding the delimitation on the spot of the frontier between the two States, and also regarding the rights of the citizens in the frontier zone and the status of immovable property intersected by the frontier line. Instructions to the Mixed Commission for the delimitation on the spot of the frontier between Esthonia and Latvia, signed at Riga, October 19, 1920	189
No. 438. — Latvia and Lithuania :	
Convention regarding the delimitation on the spot of the frontier between the two States and also regarding the rights of the citizens in the frontier zone and the status of immovable property intersected by the frontier line. Instructions to the Mixed Commission regarding the delimitation on the spot of the frontier between Latvia and Lithuania, signed at Riga, May 14, 1921	211
No. 439. — Latvia and Lithuania :	
Convention regarding the rights of citizens, signed at Riga, May 14, 1921... ..	233